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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani.

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem támogatják jobban a lakhatási válság 
sújtotta egyetemistákat?"

Tisztelt Miniszter Úr!

A magyar felsőoktatásban tanulók számára továbbra is jelentős problémát okoz a kollégiumi 
férőhelyek hiánya. Nem elég, hogy az elmúlt évtizedben a hallgatói juttatások (szociális 
támogatások, ösztöndíjak) aránya és reálértéke is jelentősen csökkent, a kormány érdemben nem 
javított a hallgatók lakhatási lehetőségein sem, miközben az albérletárak vidéken másfélszeresére, a 
fővárosban a duplájára nőttek. Átfogó felmérés a témában már régóta nem készült, de a különböző 
becsélések alsó határait tekintve kijelenthető, hogy a kollégiumba jelentkező hallgatók legalább 
egyharmada nem kap elhelyezést.

Több tízezer hallgató kényszerül tehát arra, hogy felsőoktatási tanulmányainak folytatása érdekében
albérletben lakjon és fizesse annak az elmúlt évek során meredeken emelkedő költségeit. Eközben 
azonban a hallgatói juttatások összege messze nem emelkedett hasonló mértékben. Bár van 
lehetőség ilyen jellegű kompenzációra – a szociális támogatások megítélése során –, 
általánosságban nem jellemző, hogy erre a célra külön támogatást igényelhessenek az érintett 
hallgatók. Ráadásul az 51/2007-es kormányrendelet alapján az intézményeknek lehetőségük van 
arra is, hogy a lakhatási támogatásra szánt összegeket kollégiumfejlesztésre fordítsák, elvéve így a 
forrást az albérletben lakó hallgatóktól. Mindezt egyébként úgy, hogy a kollégiumok fejlesztésére – 
mint ahogyan azt Schanda Tamás államtitkár úr is írta egy nemrégiben benyújtott írásbeli 
kérdésemre válaszul – elvileg külön támogatást is biztosít a Kormány.

Kérdezem tehát Miniszter urat:



 
- Miért nem támogatják nagyobb mértékben – akár külön megpályázható keret formájában – a 
megnövekedett árú albérleteket megfizetni kénytelen hallgatókat?
 - Tervezi-e a Kormány, hogy valamilyen konkrét, célzott anyagi támogatásban részesíti a 
juttatásképes, kollégiumi férőhelyhez nem jutott, albérletet fizető hallgatókat?
 - Ha elvileg külön forrás áll rendelkezésre a kollégiumok korszerűsítésére, akkor miért veszik el 
erre hivatkozva az albérletbe kényszerült hallgatók támogatását?

Várom megtisztelő válaszát!

Bencsik János

a Polgári Válasz országgyűlési képviselője
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